
Slovenská mafiánska koalícia si v Parlamente
odklepla kontroverznú reformu nemocníc (v
preklade špinavý MEGA kšeft a likvidáciu
nemocníc) aj bez Sme rodina.
- CZ24 News | 15. prosince 2021

SLOVENSKO: Poslanci Národnej rady SR v utorok schválili zákon o kategorizácii ústavnej
zdravotnej starostlivosti, ktorý súvisí s pripravovanou reformou siete poskytovateľov
zdravotnej starostlivosti. Za hlasovalo 76 poslancov, proti bolo 68 poslancov a zdržali sa
dvaja. Ministerstvo zdravotníctva SR paralelne s touto reformou bude postupne riešiť
akútnu zdravotnú starostlivosť, teda siete záchrannej zdravotnej služby, následnú a
dlhodobú starostlivosť a špecializovanú ambulantnú starostlivosť

Cieľom tohto zákona je zabezpečiť kvalitnú a dostupnú ústavnú starostlivosť pre pacienta.
Špecializovaná zdravotná starostlivosť a niektoré typy zdravotných výkonov, najmä invazívnych
operačných zdravotných výkonov, sa preto budú koncentrovať do nemocníc, kde na ich poskytnutie
majú zdravotnícki pracovníci potrebné zručnosti a skúsenosti. Tým sa má zabezpečiť lepšia kvalita
poskytovanej zdravotnej starostlivosti.

Tento cieľ, ako aj kvalita a efektívne využitie zdrojov, budú podporené vytvorením rôznych úrovní
nemocníc. Konkrétne sa nemocnice zadefinujú ako komunitná, regionálna, komplexná,
koncová a národná.

 

 

Zároveň zákon zadefinuje aj rozsah poskytovanej zdravotnej starostlivosti prostredníctvom
zavádzanej kategorizácie ústavnej starostlivosti, a teda aj ďalšie podmienky a pravidlá pre
poskytovanie tejto starostlivosti. Sú nimi napríklad maximálne čakacie lehoty, minimálne počty
vybraných zdravotných výkonov, ako aj indikátory kvality poskytovanej ústavnej starostlivosti. Má sa
tiež dokončiť implementácia zmeny financovania ústavnej starostlivosti či vzdelávania
zdravotníckych pracovníkov.

Zákon vstúpi do platnosti od 1. januára 2022 s výnimkou ustanovení o kategorizácii ústavnej
starostlivosti pri podávaní žiadostí a vyhodnotení siete kategorizovaných nemocníc, ustanovení
týkajúcich sa zoznamu čakajúcich poistencov z dôvodu nutnosti prípravy informačných systémov
zdravotných poisťovní, Národného centra zdravotníckych informácií a poskytovateľov zdravotnej
starostlivosti, ktoré nadobudnú účinnosť 1. januára 2023 a okrem ustanovení týkajúcich sa
povinností pri kategorizácii ústavnej starostlivosti, zrušení doterajšej koncovej siete a jej nahradením

https://cz24.news/slovenska-mafianska-koalicia-si-v-parlamente-odklepla-kontroverznu-reformu-nemocnic-v-preklade-spinavy-mega-kseft-a-likvidaciu-nemocnic-aj-bez-sme-rodina/
https://cz24.news/slovenska-mafianska-koalicia-si-v-parlamente-odklepla-kontroverznu-reformu-nemocnic-v-preklade-spinavy-mega-kseft-a-likvidaciu-nemocnic-aj-bez-sme-rodina/
https://cz24.news/slovenska-mafianska-koalicia-si-v-parlamente-odklepla-kontroverznu-reformu-nemocnic-v-preklade-spinavy-mega-kseft-a-likvidaciu-nemocnic-aj-bez-sme-rodina/
https://cz24.news/slovenska-mafianska-koalicia-si-v-parlamente-odklepla-kontroverznu-reformu-nemocnic-v-preklade-spinavy-mega-kseft-a-likvidaciu-nemocnic-aj-bez-sme-rodina/
https://cz24.news/donate/


piatimi sieťami nemocníc, ktoré budú účinné od 1. januára 2024.

Heger: Reforma zdravotníctva je darom pre občanov

Reforma zdravotníctva je darom pre obyvateľov tejto krajiny zo strany poslancov Národnej rady SR a
vlády. Uviedol to po schválení zákona o kategorizácii ústavnej zdravotnej starostlivosti v parlamente
premiér Eduard Heger. Na tlačovej konferencii doplnil, že táto reforma predstavuje výrazné
zlepšenie zdravotnej starostlivosti pre občanov Slovenska.

Na snímke predseda vlády SR Eduard Heger

„Pre nás všetko v tejto chvíli iba začína,” dodal minister zdravotníctva Vladimír Lengvarský s
tým, že jeho rezort čaká stavanie nových nemocníc, ako aj stabilizácia personálnej situácie.

„Občania budú mať v priebehu pár rokov dostupnejšiu a kvalitnejšiu zdravotnú
starostlivosť,” vyhlásil.

Poďakoval sa tiež za pomoc s prípravou reformy bývalému ministrovi Marekovi Krajčímu.

Krajčí v rámci tlačovej konferencie pripomenul, že v tomto zákone je zavedený nárok pacienta na
poskytovanie zdravotnej starostlivosti. Je stanovená nielen jej geografická dostupnosť, ale aj
maximálne čakacie lehoty na konkrétne vyšetrenia pre pacienta, za dodržiavanie ktorých budú
zodpovedné zdravotné poisťovne. Do roku 2024 tak budú musieť zaviesť objednávkový systém.

Predsedníčka parlamentného zdravotníckeho výboru Jana Bittó Cigániková na záver dodala, že
predchádzajúce vlády za posledných 17 rokov žiadnu zásadnú reformu zdravotníctva nepriniesli a
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kritickú situáciu v tomto sektore neriešili. Práve v tom, že súčasná koalícia riešenie priniesla, vidí
zmysel ich práce.

 

Časť koalície víta schválenie reformy nemocníc

Predstavitelia OĽANO, SaS i Za ľudí vítajú schválenie reformy nemocníc. Veria v zlepšenie
poskytovania i dostupnosti zdravotnej starostlivosti. Uviedli to na utorkovej tlačovej konferencii
potom, ako poslanci Národnej rady (NR) SR schválili zákon o kategorizácii ústavnej zdravotnej
starostlivosti, ktorá obsahuje optimalizáciu siete nemocníc i zavedenie nového spôsobu definovania
minimálnej siete poskytovateľov všeobecnej ambulantnej starostlivosti.

Premiér Eduard Heger (OĽANO) sa poďakoval poslancom za podporu návrhu. “Je to skvelá správa
pre Slovensko,” uviedol. Hovorí o dôkaze, že je tu “jasná vôľa dovládnuť”, a to aj s výsledkami. Verí,
že koalícii sa podarí vyviesť krajinu z pandémie a prijať zmeny, ktoré Slovensko posunú dopredu.

“To, čo sa dnes schválilo, je len začiatok tvrdej práce pre nás, tak aby sme mohli
začať stavať nemocnice, rekonštruovať oddelenia, budovať nové typy zariadení a
zriaďovať nové ambulancie a čo je dôležité – personálne posilniť naše
zdravotníctvo,” povedal minister zdravotníctva Vladimír Lengvarský (nominant
OĽANO).

Jeho predchodca a súčasný poslanec Marek Krajčí (OĽANO) zdôraznil, že reforma prináša pacientom
nárok na to, aby boli ošetrení a zoperovaní do maximálnej čakacej lehoty určenej odborníkmi.

Šéfka zdravotníckeho výboru Jana Bittó Cigániková (SaS) poznamenala, že optimalizácia siete
nemocníc prináša garanciu kvality poskytovania zdravotnej starostlivosti.

Vicepremiérka a predsedníčka strany Za ľudí Veronika Remišová považuje schválenie reformy
nemocníc za znak, že koalícia funguje. Kritizovala bývalé vlády, že podobné zmeny nepretlačili skôr.

Na otázku o fungovaní koalície v súvislosti s tým, že Sme rodina reformu nepodporilo, odpovedal
líder OĽANO a minister financií Igor Matovič tým, že cieľom koalície je vydržať vo vláde s ústavnou
väčšinou do konca volebného obdobia.



Na snímke minister financií SR Igor Matovič (OĽaNO)

Šéf Sme rodina a NR SR Boris Kollár výsledok hlasovania rešpektuje. “Nemohli sme vetovať tento
návrh, lebo je v programovom vyhlásení vlády. Pokiaľ by sme to vedeli vetovať a oni by to
urobili aj tak, bol by to problém,” povedal po hlasovaní.

Tvrdí, že rešpektuje ich rozhodnutie a zvyšok koalície rešpektuje postoj Sme rodina. Nemá obavu o
ďalšie fungovanie koalície.

 

Mimoparlamentná Aliancia nesúhlasí so schválením zdravotníckej reformy

Mimoparlamentná Aliancia nesúhlasí so schválením zdravotníckej reformy v jej aktuálnej podobe,
ako ju v utorok odobrili poslanci Národnej rady (NR) SR. Ako TASR informovala jej hovorkyňa Klára
Magdeme, považujú ju za chaotickú.

“Predstavitelia strany spolu s občanmi a odborníkmi volajú po skutočnej
reforme zdravotníctva, na začiatku ktorej majú byť opatrenia pre stabilizáciu
zdravotného personálu a posilnenie ambulantnej starostlivosti. Zdieľame názor
odbornej obce, ktorá optimalizáciu siete nemocníc a rekvalifikáciu lôžok
považuje za riskantný krok, ktorým by vládna koalícia ohrozila chod celého
rezortu,” uviedla.

Schválený zákon podľa strany nerieši zdravotnú starostlivosť pred bránami nemocníc, teda
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prevenciu, nedostatok personálu a posilnenie ambulantnej starostlivosti.

Nemocnice sa majú rozdeliť na viacero úrovní. Prvé reálne zmeny v praxi by mali ľudia pocítiť v
nemocniciach v roku 2024. Podľa rezortu zdravotníctva ide o najväčšiu reformu za posledných 17
rokov. Priniesť by mala menej zbytočných úmrtí, viac zachránených životov, kvalitnejšie podmienky
na prácu zdravotníkom a ich zastabilizovanie.

 

Zdroj: hlavnespravy


